زواج الاطفال

- أنا إسلام أمين مخرج أفلام تسجيلية، أنا حابب النهاردة أتكلم عن فيلم متظلموهاش، فيلم تسجيلي تم انتاجه في أواخر أو في منتصف 2012 ، وكان الفيلم ده ظروف ملابسات صنعه كانت بتدور في فترة ملتهبة في تاريخ مصر ، وتزامن صنع الفيلم مع حذف سن الطفولة من الدستور و كان فيه هجمه شرسة في البرلمان على مكتسبات وحقوق المرأة من ضمنها الخلع رفع سن الزواج ل 18 سنه ، سن الطفولة، الولاية التعليمية للمرأة وخلافه، اشتغلنا على أربع محافظات صورنا في قنا ، الأقصر سوهاج وفي ضواحي القاهرة، وأنا كنت رايح أعمل الفيلم عن التزويج المبكر لكن أنا خرجت عملت فيلم أكتر عن التعليم وعن الفقر، لأنه بشكل كبير الفقر أحد الأسباب الرئيسية في موضوع التزويج المبكر للفتيات، والتعليم من وجهة نظري آخر أمل للبنات دي أنها متجوزش وهما صغيرين لأنه الحالات اللي أنا صورت معاها الحالات اللي كانت متلقتش أي حظ من التعليم او الرعاية الصحية و من ذوي الدخل المنخفض كانواهما الأميل لأن المجتمع أو العيلة تجبره إن هما يتجوزوا في سن صغير، لقينا انه لفظ زواج لفظ غير دال و فيه جزء من التدليس للأسف، لأن الزواج هنا بيفترض الرضائية بيفترض إن الطرفين على قدر من الأهليه والتراضي أنهم واعيين أوي للخطوه اللي مقبلين عليها اللي هي الزواج ، لكن واحنا بنعمل الفيلم لقينا أنه فيه بعض الأطفال اللي هما بعد كده بقوا زوجات وسيدات كانوا بيتقالهم اتجوزي ده ، ايه أسباب انك اتجوزتي الراجل ده؟ أصل كان بيجيبلي شكولاته. - أنا المحامية ليلى عوضه من لبنان عضوة مؤسسة في منظمة كفى عنف و استغلال و مسؤوله عن وحدة العنف الأسري بالمنظمة ،موضوع تزويج القاصرات أو السن الأدنى للزواج هو موضوع بيتعلق بالأحوال الشخصية وبللبنان ليس لدينا قانون للاحوال الشخصية، الدولة اللبنانية لاتملك للأحوال الشخصية ، في لبنان هناك قوانين للأحوال الشخصية تابعة للطوائف، كل طائفة لها قانونها الخاص ، نحن 18 طائفة لدينا 15 قانون للاحوال الشخصية وفي كل قانون يختلف تحديد السن الأدنى للزواج ممكن عند بعض الطوائف نرى 18 لكن مع استثناء 16 لكن عند بعض الطوائف الأخلرى ليس هناك سن فهو مرتبط بالبلوغ فممكن تزويج الفتاة بعمر 9 سنوات. نحن عنا قانون يسمى قانون حماية الأحداث ، هيدا القانون ما بيتعاطى بموضوع تزويج القاصرات ، نحن طلبنا الدائم لإله أنه يعتبر زواج الاقصرات يستدعي تدخل حماية القضاء لأنه هو عنف يمارس على الطفل لكن هما بيعتبروا ان هذه المواضيع تدخل ضمن صلاحية قوانين الأحوال الشخصية ، كفى و غيرها من الجمعيات كمان لكن كفى كانت مبلشة بحملة سمتها raise the age لأنه طالبت الدولة ان هي تبادر بتحديد السن الأدنى للزواج لكن طبعا المعركة منا سهلة لأنه الخصوم هن الطوائف و أكيد بيمانعوا تماما انه يصدر مثل هيدا القانون لأنه بيعتبروا انه هيدا اعتداء على صلاحية سلطتهم في قوانين الأحوال الشخصية و هلق بمناسبة حملة 16 يوم لمناهضة العتف ضد المرأة في حملات طبعا بلبنان موجهة لموضوع تزويج القاصرات وللضغط من أجل قانون مدني يحدد السن الأدنى للزواج ب 18 سنه. - اعتقد ان اجبار القاصرات على الزواج هو مثل اعطاء رجل ترخيص بالاغتصاب المتكرر، اسمي جاها ديكوريه و انا مؤسِسة و المديرة التنفيذية لمؤسَسة “اياد سالمة” للبنات. انا ايضا أول سفيرة للنوايا الحسنة لهيـئة الامم المتحدة للمرأة لمنطقة افريقيا، لقد زرت العديد من الاماكن و سافرت مرارا في العالم و انبهرت جدا بما يجري في مصر و اعلم ان هناك بعد المزيد لانجازه الا ان ما رأيتة يعطيني الأمل. 


[bookmark: _GoBack]I am Islam Amin, director of documentary films, I to speak about a documentary film that has been produced in late or mid-2012, and the circumstances of this film making were in a flaming period in the history of Egypt. The fierce attack in the constitution and parliament on the gains and rights of women, including khula, raise the age of marriage for 18 years, childhood rights, educational state of women and others rights. The film shooting was in four governorates, in Qena, Luxor Sohag and on the suburbs of Cairo, I thought I am going to shoot a film on Early Marriage But I figured out that I worked more on a film about education and about poverty, Because poverty is one of the main reasons for the early marriage of girls. Education is the last hope for girls that they are enforced to early marriage. The most of cases I have interviewed were girls who could not complete their education. Unfortunately, because in this case, the society or the family force them to marry while they are still children .we found that the word marriage is not the accurate word, because the marriage here assumes consensual assumption that means that two parties are on a degree of consent, and that they are aware of the meaning and responsibilities of marriage, But while we are making the film we met cases that said I marry this man because he buy me a chocolate! - I am Laila Awadha , a lawyer from Lebanon, a member of the organization KAFA Violence and Exploitation and responsible for the unit of domestic violence in the organization, the subject of the marriage of children or the legal age for marriage is the subject of personal status ,in Lebanon we do not have a law of personal status, the Lebanese state does not have personal status .There are personal status laws belonging to the sects, each with its own law. We have 15 laws of personal status. In each law, the minimum age for marriage is different. In some communities, we see 18 but with exception 16 in others, and in some sects there is no age, so it is possible for a 9 years old girl to get married. We have always asked government to consider the marriage of children requires the intervention of the protection of the judiciary because it is a form of violence against children, but they are aware that these subjects fall within the jurisdiction of personal status laws. the battle is not easy because the opponents are the sects, and they against issuing such a law because they consider it as an assault on their authority .on the occasion of 16 days of activism on violence against women , Kafa starts the campaign " raise the age" directed to the subject of the child marriage and to call for a civil law sets the minimum age for marriage at 18 years. - I think forcing girls to marry is like giving a man a forever license to rape repeatedly, my name is Jha Dikurih and I am the founder and executive director of the foundation "Iyad Salma" for girls. I am also the first Goodwill Ambassador of the United Nations Women's Commission for Africa. I have visited many places and traveled frequently in the world. I am very impressed with what is going on in Egypt and I know that there is still more to be done but what you see gives me hope. 
















